
Ajuntament de Mancor de la Vall

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE MANCOR DE LA 
VALL DE 24 DE GENER DE 2024

Identificació de la sessió: 

Núm sessió: 1
Lloc de la Reunió: Sala de Plens
Data: 24 de gener de 2024
Caràcter de la sessió: ordinària. 
Convocatòria: Primera
Hora de començament: 20:00 hores. 
Hora de finalització: 21:30 hores. 

Assistents. 

1. Josep Frontera Martorell
2. Gabriel Llobera Serra
3. Maria del Carmen Riera Ramis
4. Caterina Coll Martorell
5. Joan Ramon Villalonga
6. Teresa Fontanet Mateu
7. Joan Antoni Jaume Mairata
8.  Maite Bover Martorell

Excusa la seva assistència: Sr. Antoni Martorell Mateu

Secretària – Interventora: Elena Palacio Tuñón 

ORDRE DEL DIA

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió plenària anterior (22 de novembre 2023)
2. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits  01/2024. 
3.  Aprovació,  si  s’escau,  de  la  sol·licitud  d’adhesió  al  Conveni  d’interoperabilitat  entre 
Administracions. 
4. Aprovació inicial, si s’escau, del Pressupost municipal per a l’any 2024. 

Diligència

L’estenc jo, Elena Palacio Tuñón, Secretaria- Interventora de 
l’Ajuntament  de  Mancor  de  la  Vall  per  fer  constar  que 
aquesta acta va ser aprovada per la sessió plenària de dia 20 
de març de 2024 
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Ajuntament de Mancor de la Vall

5. Moció presentada per Més per Mancor, envers la salut mental del jovent. 
6. Moció presentada per Més per Mancor, envers la defensa del dilluns de Pasqua i de la 
segona festa de Nadal com a festius.
7. Moció presentada per Més per Mancor, envers el garantiment d’una menjada saludable al 
dia a infants i joves. 
8. Donar compte dels Decrets de Batlia
9 Precs i Preguntes. 

Desenvolupament de la sessió. 

Oberta  vàlidament  la  sessió  pel  Batle,  i  atesa  l’existència  de  quòrum,  es  comença  la 
discussió dels següents punts de l’ordre del dia:

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió plenària anterior (22 de novembre 2023)

El batle demana si tothom ha pogut llegir l’acta de la sessió ordinària de 22 de novembre de 
2023 i si qualcú desitja comentar res. Ja que ningú vol afegir res, es sotmeten a votació i 
s’aprova per unanimitat.  

2.  Aprovació,  si  s’escau,  de  l’expedient  de  reconeixement  extrajudicial  de  crèdits 
01/2024. 
 
Vista la proposta de Batlia: 

«PROPOSTA DE BATLIA

Reconeixement extrajudicial de crèdits pendents d’abonament o de comptabilització. 

Vista l’existència  en  la  comptabilitat  municipal,  d’una  sèrie  de  factures  de  les  quals  la 
despesa s’hauria de consignar al pressupost del 2023 però que no han pogut ser aprovades 
dins l’any 2023 o bé han tengut entrada l’any 2024 però els serveis corresponen a 2023.

Atès que existeixen crèdits pendents d’aplicar a pressupost corresponents a l’any 2023, i 
que la partida pressupostària va ser insuficient.

Atès que d’acord els art. 176 del TRLRHL i  20 del RD 500/1990 a càrrec dels crèdits de 
l’estat de despeses de cada pressupost  només podran contreure’s obligacions derivades 
d’adquisicions, obres, serveis que es realitzin l’any natural del propi exercici pressupostari, 
llevat dels casos en que tinguérem crèdit a l’exercici al que pertanyen. 

Considerant necessari i obligat atendre les despeses incorregudes per evitar el perjudici 
dels tercers contractants amb l'Administració i el correlatiu enriquiment injust o sense causa 
d'aquesta; considerant igualment que la imputació de les despeses a l'exercici corrent, vist C
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Ajuntament de Mancor de la Vall

l'estat actual d'execució pressupostària, no causarà perjudici a l'atenció de les necessitats de 
l'exercici corrent; considerant l'efectiva prestació dels serveis i subministrament de béns per 
part  dels  tercers  creditors,  constant  factura  acreditativa  de  cadascuna  de  les  despeses 
degudament conformada pels responsables dels distints òrgans gestors de la despesa.

ES PROPOSA 

PRIMER.-  Aprovar,  si  escau,  l’expedient  de  RECONEIXEMENT  EXTRAJUDICIAL  DE 
CRÈDITS  per  a  la  imputació  al  pressupost  corrent  de  les  despeses  dutes  a  terme  en 
l'exercici anterior, no imputats en el seu moment per falta de consignació pressupostària, o 
per  haver-se  presentat  de  forma  extemporània,  tot  això  d'acord  amb  la  relació  que 
s'acompanya.

Data Nom Partida €

1 31/10/2023 Alemany Bennasar, Francisco 151.22706 847,00 €

2 31/10/2023 Ferreteria Bonet SL 1522.21200 340,64 €

3 08/11/2023 Gruas Ignaci SL 133.22704 264,99 €

4 14/11/2023 Balear de Ascensores SL 1522.21200 229,03 €

5 26/06/2023 Matas y Campins Suministros SL 150.22103 88,85 €

6 13/11/2023 Pintures Germans Martorell 1522.21200 2.178,00 €

7 03/10/2023 Maria del Carmen Roser Ramis 135.22699 355,00 €

8 31/10/2023 B2Mobility GMBH 150.22103 299,91 €

9 22/11/2023 Juan Francisco Jofre Suau 171.21000 580,80 €

10 28/11/2023 Alemany Bennasar, Francisco 151.22706 847,00 €

11 30/11/2023 Adalmo SL 1621.22700 753,72 €

12 30/11/2023 Deixalles Serveis Ambientals SI 
SL

1621.22700 2.265,88 €

13 30/11/2023 Telim SL 161.22700 65,34 €

14 30/11/2023 Ferragut Bonet SL 1522.21200 371,14 €

15 07/12/2023 Apaema 171.21000 300,00 €

16 01/12/2023 Serveis Funeraris d’Inca SL 164.22799 4.235,00 €

17 30/11/2023 Mac Insular SL 1623.22700 889,53 €

18 30/11/2023 B2Mobility GmbH 150.22103 324,06 €

19 15/12/2023 E.S. Inca Lluc 150.21400 18,95 €

20 13/12/2023 Deixalles Serveis Ambientals EI 
SL

1621.22700 2.265,88 €

21 15/12/2023 Traexfranc SLU 1522.22101 82,50 €

22 30/11/2023 Rebis Equipaciones Integrales 132.22104 214,13 €
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Ajuntament de Mancor de la Vall

SLU

23 18/12/2023 Vaquer Fiol, Maria Magdalena 171.21000 55,00 €

24 17/12/2023 Villalonga Ramon, Guillem 1522.21200 13,67 €

25 20/12/2023 Alemany Bennasar, Francisco 151.22706 847,00 €

26 22/12/2023 Amengual i Gual, Guillem 342.21200 591,10 €

27 14/12/2023 Wei Zhi Wang 334.22609 37,94 €

28 29/12/2023 Ferrer Ferrà, Josep Antoni 334.22609 272,25 €

29 22/12/2023 Celler Can Novell SL 338.22609 335,99 €

30 06/11/2023 Endesa Energia SA Unipersonal 165.22100 271,75 €

31 06/11/2023 Endesa Energia SA Unipersonal 165.22100 394,59 €

32 06/11/2023 Endesa Energia SA Unipersonal 165.22100 94,67 €

33 08/11/2023 Endesa Energia SA Unipersonal 165.22100 401,72 €

34 10/11/2023 Endesa Energia SA Unipersonal 165.22100 422,66 €

35 23/10/2023 Endesa Energia SA Unipersonal 165.22100 284,79 €

36 23/11/2023 Endesa Energia SA Unipersonal 165.22100 455,08 €

37 07/12/2023 Endesa Energia SA Unipersonal 165.22100 328,35 €

38 07/12/2023 Endesa Energia SA Unipersonal 165.22100 435,63 €

39 07/12/2023 Endesa Energia SA Unipersonal 165.22100 433,45 €

40 07/12/2023 Endesa Energia SA Unipersonal 165.22100 394,53 €

41 07/12/2023 Endesa Energia SA Unipersonal 165.22100 104,25 €

42 13/12/2023 Endesa Energia SA Unipersonal 165.22100 386,21 €

43 13/12/2023 Endesa Energia SA Unipersonal 165.22100 233,24 €

44 28/12/2023 Simonet Llorens, Margarita 341.22609 139,44 €

45 28/12/2023 Lecha Jofre, Carlos 338.22609 217,80 €

46 21/12/2023 Lecha Jofre, Carlos 338.22609 217,80 €

47 21/12/2023 Música i Complements SLU 338.22609 2.722,50 €

48 29/12/2023 Imprenta Goya 334.22609 2.159,85 €

49 31/12/2023 Cinesa 334.22609 112,20 €

50 31/12/2023 Fruites i verdures Agromallorca 338.22609 792,00 €

51 31/12/2023 Ferreteria Bonet 1522.21200 212,48 €

52 29/12/2023 Karta 231,22699 89,84 €

53 29/12/2023 Margalida Amengual Balaguer 334.22609 213,75 €

54 31/12/2023 Balear de ascensores S.L. 231.22699 299,58 €

55 31/12/2023 Balear de ascensores S.L. 1522.21200 533,90 €

56 29/12/2023 Salud Deportiva Mallorca S.L. 231.22699 381,15 €
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Ajuntament de Mancor de la Vall

57 27/11/2023 Emergentes 24 338.22609 1980,00 €

58 31/12/2023 BP Oil 150.22103 236,77 €

59 31/12/2023 Rosa Vallori Arrom 172.22113 122,67 €

60 31/12/2023 Tres glops 320.21200 43,41 €

61 31/12/2023 Tres Glops 231.22699 17,01 €

62 31/12/2023 Tres glops 231.22699 51,02 €

63 31/12/2023 Gràfiques Gelabert S.L. 334.24000 520,00 €

64 31/12/2023 Mac Insular s.L. 1623.22700 931,84 €

65 31/12/2023 Adalmo S.L. 1621.22700 27,50

66 31/12/2023 Rosa Vallori Arrom 172.22113 612,80

67 01/12/2023 Ajuntament Selva 132.14300 840,00

68 16/11/2023 Toni Martorell Alba 1522,21200 2382,91

69 12/12/2023 Hiper Asia 338,22609 39,06

70 12/12/2023 Tejidos Alvarez 338,22609 20,00

71 14/12/2023 Bendix 338,22609 42,57

Mancor de la Vall, a data de signatura electrònica.  

El Batle 

Josep Frontera Martorell»

El batle  demana si  qualcú desitja  afegir  res,  i  ja  que no hi  ha comentaris,  es sotmet la 
proposta a votació, aprovant-se per unanimitat. 

3. Aprovació, si s’escau, de la sol·licitud d’adhesió al Conveni d’interoperabilitat entre 
Administracions. 

Vista la proposta de Batlia: 

«PROPOSTA DE BATLIA
Atès que en setembre de 2021, el Govern de les Illes Balears, els Consells Insulars de 
Mallorca, Menorca, Eivissa i Formentera i l’Ajuntament de Palma varen signar un Conveni de 
col·laboració en matèria d’interoperabilitat telemàtica entre les administracions públiques de 
l’àmbit territorial de les Illes Balears, a fi de garantir els serveis d’intermediació de dades que 
facilitassin les tasques administratives, i amb l’objectiu d’incrementar-les. 

Atès que a aquest Conveni es poden adherir altres entitats, de forma que s’ampliaria l’àmbit 
d’interconnexió  d’informació  i  s’agilitzarien  determinats  tràmits,  ja  que  es  comptaria 
directament  amb  la  possibilitat  de  recerca  de  dades,  enlloc  de  demanar-les  a  altres 
administracions. 
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Ajuntament de Mancor de la Vall

Atès que tot  allò  està vinculat  amb el desenvolupament  i  aplicació de les lleis  39/2015i 
40/2015, què cerquen la implantació d’una administració electrònica, eficient i propera, on no 
recaigui damunt del ciutadà l’obligació d’aportar documentació si aquesta ja obra en poder 
de l’Administració. 

Atès que aquest Conveni no comporta en sí mateix obligacions econòmiques entre les parts 
signants, llevat de que si com a conseqüència de les actuacions previstes es genera alguna 
despesa, aquesta haurà de ser assumida per la part que l’hagi generat. 

ES PROPOSA

Primer.-  Que  pel  Ple  de  la  Corporació  s’aprovi  la  sol·licitud  l’adhesió  al  Conveni 
anteriorment esmentat. 

Segon.-  Donar  trasllat  a  la   Direcció  general  de Modernització  i  Administració  Digital  la 
sol·licitud d’adhesió. 

Tercer.- Autoritzar al batle de l’Ajuntament per a procedir a la signatura del conveni. 

Mancor de la Vall, a data de signatura electrònica. 

El batle

Josep Frontera Martorell»

Considerant que el text del Conveni es va adjuntar amb la convocatòria, es demana una 
petita  explicació  a  la  secretària  interventora  del  seu  contingut.  Després  d’una  breu 
explicació, es sotmet a la consideració del Ple i s’aprova per unanimitat. 

4. Aprovació  inicial, si s’escau, del Pressupost municipal per a l’any 2024. 

Vista la proposta de Batlia: 

«  PROPOSTA DE BATLIA  

Aprovació inicial del Pressupost  per a l’any 2024

Atès que ’ha tramitat l’expedient administratiu d’elaboració del Pressupost per a l’any 2024

Considerant que l’aprovació del Pressupost és un acte de naturalesa ordinària i que totes les 
Administracions estan obligades a la seva elaboració i aprovació. 

Considerant  el  òrgan  competent  per  aprovar  el  Pressupost  General  de  l’Ajuntament  de 
Mancor de la Vall és el Ple de la Corporació, ex art. 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril,  C
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Ajuntament de Mancor de la Vall

Reguladora de les Bases del Règim Local. 
ES PROPOSA 

PRIMER.- Que pel Ple de l’Ajuntament s’aprovi inicialment el  Pressupost per a l’any 2024 
elaborat per la Batlia de conformitat amb la documentació que s’ha remet als membres del 
Ple i a l’expedient tramitat a l’efecte. 

SEGON.- Que es continuï la tramitació amb la publicació de l’aprovació inicial al BOIB, es 
sotmeti  a  informació  pública  durant  15  dies  i  si  no  hi  ha  al·legacions,  s’entengui 
definitivament aprovat.  

Mancor de la Vall, a data de signatura electrònica

El Batle 
Josep Frontera Martorell»

El batle demana si es desitja fer qualque comentari al respecte del projecte de Pressupost. 
Pren la paraula el Sr Ramon Villalonga per a assenyalar: 

1) Que esperàvem una inversió major,  ja que la prevista no coincideix amb el programa 
electoral; però si CAIb i CIM no han tret les línies de finançament, és normal que no s’hagui 
pogut pressupostar. 

El batle li respon que es podrien haver inclòs en base a les memòries ja publicades però que 
s’ha trobat més prudent esperar. 

2) Que no han apreciat cap augment a la plantilla de l’escoleta municipal.
3) Demana per l’origen d’una aplicació d’ingressos de 26.000€, i el batle li respon que és 
dels beneficis fiscals de l’Estat i d’una major aportació del PIE, què es preveu s’incrementi.
4) Demana el Sr Ramon per l’augment d’ingressos derivats del centre de dia. El batle li  
contesta  que  es  fa  conforme  a  la  mitjana  dels  darrers  anys,  i  al  haver  tantes  places 
conveniades, es pot fer una previsió més exacta. No hi ha intenció d’incrementar la taxa.
5) Al ple de setembre, es va aprovar una moció derivada de «cas Rubiales»on es preveia 
l’elaboració de plans i mesures de foment d’igualtat als clubs esportius. No troben un reflex a 
aquesta partida per aquesta finalitat.
El batle explica que no n’hi ha una partida específica però s’ha reservat en serveis socials 
una aplicació per projectes d’igualtat, i que a vegades, en la pròpia codificació no s’ajusta a 
la finalitat que es cerca. 
El Sr Ramon manifesta la seva conformitat i demana que es faci feina en aquesta línia. 

6)  Al  respecte  de  la  retirada  de  la  subvenció  nominativa  a  l’entitat  «Sonrisa  Médica», 
lamenta que no s’hagi previst, ja que és una iniciativa molt atractiva. El batle li respon que en 
2023 no la van demanar, que es va parlar amb ells i que se podria destinar a altre fi. No es 
descarta col·laborar en un futur o d’altres formes però com no l’han demanat han preferit 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 9

5S
G

E6
G

93
H

N
H

7N
YZ

XX
3J

ZP
79

5 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//m

an
co

rd
el

av
al

l.s
ed

el
ec

tro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 7

 d
e 

19
 



Ajuntament de Mancor de la Vall

destinar la quantitat a altres activitats.
7) Fira de Mancor. El Sr Ramon indica que es lleva la subvenció nominativa a Arrels per a 
passar a organitzar la fira l’Ajuntament, fet que no estava al programa electoral. Troba que 
s’està canviant el funcionament que ha tingut la fira des del seu naixement  i que s’haurien 
d’haver valorat altres opcions.
El batle li explica que s’han posat en contacte amb l’associació Arrels, que es va crear una 
aplicació pressupostària específica de fires i s’ha incrementat la seva quantia. Es pretén que 
l’associació sigui una part de la comissió de la fira, però l’Ajuntament assumeix una sèrie de 
despeses com a col·laborador, i en 2023 ja es va fer com «co-organitzador». Ara es pretén 
incorporar a totes les associacions del poble en la celebració de la Fira, no s’eliminen del 
joc, sinó que es pretén fer un full de ruta i entre tots, fer la Fira, i que no veu es problema de  
que l’organitzi l'Ajuntament. 
El Sr Ramon respon que no és cap problema, sinó un canvi important i no esperat. El batle 
contesta  que  ara  l’associació  inclòs  podrà  tenir  un  benefici  que  abans  no  tenia,  i  així 
sostenir-se millor i continuar preservant la cultura com sempre ha fet. 

Finalitzada la discussió amb l’intercanvi de parers, el batle assenyala que també s’han creat 
i ampliat aplicacions pressupostàries per biblioteques, per cultura i per oci, en una recerca 
per fer activitats tot l’any, no esperant a la subvenció del CIM per fer-les. 

8)  El  Sr  Ramon  planteja  que  n’hi  ha  regidors  de  l’equip  de  govern  que  formen  part 
d’associacions,  les  quals  reben  col·laboració  de  l’Ajuntament,  potser  no  mitjançant 
subvencions nominatives però si amb pagament de determinades fra per conceptes varis 
(compra de lenya, begudes, etc) o ús d’espais. Intervé el Sr Llobera Serra per dir que en 12 
anys que ell duu a l’Associació de la tercera edat, no s’ha abonat cap fra ni s’ha girat cap.

El batle assenyala que per la seva part, ha presentat la documentació corresponent on es 
mostra que no te cap vinculació amb la directiva del Club d’esplai S’estel. 

El  Sr Ramon li  respon que no es ètic que els regidors de l’equip de govern estiguin en 
directives  d’associacions,  contestant-li  el  batle  que  sent  legal,  i  no  havent  causa 
d’incompatibilitat, no cal afegir res. 

Sotmesa la proposta de pressupost a votació, obté 4 vots a favor del PP i 4 vots en 
contra de Més. Passant a segona votació, s’obté el mateix resultat i el batle fa ús del 
vot de qualitat com a President de la Corporació per aprovar la proposta. 

Indica el  Sr Ramon que vol fer  una matisació al  respecte del  sentit  del  vot de Més per 
Mancor. Troba que és un pressupost lineal  al  d’anys anteriors, que estarà millor o pitjor 
comparativament  però  no  hi  ha  coses  que  cridin  especialment  l’atenció  llevat  de  les 
comentades amb anterioritat. Però que voten en contra perquè troben que no és ètic que els 
regidors estiguin a les associacions i que quan ells van governar, varen deixar tots aquests 
càrrecs perquè entenen que és la forma correcta d’actuar. 
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Ajuntament de Mancor de la Vall

5. Moció presentada per Més per Mancor, envers la salut mental del jovent.

El Sr Ramon Villalonga exposa la següent moció: 

«MOCIÓ PRESENTADA PER MÉS PER MANCOR PER IMPLEMENTAR MESURES DE 
PREVENCIÓ, DETECCIÓ I SUPORT A LA SALUT MENTAL DEL JOVENT. 

La concatenació de les diferents crisis  (pandèmia,  climàtica,  energètica i  econòmica)  ha 
evidenciat les conseqüències emocionals que pateixen milers de joves. De fet, la salut, i 
especialment  la  salut  mental,  està  estretament  vinculada  als  determinants  socials.  Les 
condicions  de vida  i  treball,  les  condicions  socioeconòmiques  i  culturals,  els  estereotips 
socials o els estils de vida s'uneixen al conjunt de factors biològics, la qual cosa fa necessari 
entendre la salut mental com un aspecte més del benestar de cada persona.

Així, i en un context en el qual els i les joves s'enfronten a un futur incert marcat per les 
dificultats per emancipar-se, accedir a un habitatge digne, els salaris baixos i la precarietat 
laboral, el benestar emocional d’aquest col·lectiu s’ha vist afectat davant d’uns canvis que es 
perceben com a permanents i que afecten especialment la seva salut mental.

Per evidenciar la magnitud del problema, i d’acord amb les dades fetes públiques pel Govern 
de les Illes Balears, els ingressos hospitalaris de nins i joves per problemes de salut mental 
van augmentar un 60% al conjunt de l’arxipèlag l’any 2021. A més, en 2022 i també segons 
dades del  Govern,  les  Illes  Balears  tenen un  percentatge d’augment  de temptatives  de 
suïcidi infantojuvenil d'entre el 27 i 30%. I encara més, els suïcidis continuen sent la primera 
causa de mort entre joves de 15 a 29 anys.

Davant d’aquesta situació, resulta evident la necessitat d'enfortir l'atenció a la salut mental 
de la població juvenil. En aquest sentit, l’Organització Mundial de la Salut (OMS) reconeix la 
salut mental com un dret humà bàsic per a tothom. L’OMS, a més, reconeix que totes les 
persones, sense importar  qui siguin ni  on estiguin,  tenen dret  a gaudir  del  grau més alt 
possible de salut mental, la qual cosa inclou el dret a ser protegit dels riscos per a la salut  
mental; el dret a una atenció disponible, accessible, digna i de qualitat.

De la mateixa manera, recentment, la mateixa Unió Europea va declarar la salut mental com 
una  prioritat  i  va  assenyalar  que  cal  enfocar  aquests  problemes  des  de  les  polítiques 
públiques,  promovent  un plantejament  que s’amplia  al  conjunt  de la  població  per  tal  de 
prevenir  aquestes  malalties  i  afrontar  els  problemes  relacionats  amb  la  discapacitat, 
l’estigma, l’exclusió social i les desigualtats.

Per tot això,  i  atenent  a que el  Consell  de Mallorca té transferides les competències en 
matèria de joventut i que, d’acord amb el marc normatiu vigent, entre les seves atribucions hi 
ha establir programes i accions que facilitin l'autonomia personal de la joventut i promoguin 
hàbits  de  vida  saludables  i  actituds  responsables,  des  del  grup  de  Més  per  Mancor 
proposam que l’Ajuntament de Mancor de la Vall adopti els següents acords:
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Ajuntament de Mancor de la Vall

1.- L’Ajuntament de Mancor de la Vall insta el Consell de Mallorca, a través de la Direcció 
Insular de Joventut,  a promoure campanyes publicitàries i  accions de conscienciació per 
promoure la salut mental del jovent.

2.- L’Ajuntament de Mancor de la Vall insta el Consell de Mallorca a proposar al Col·legi 
Oficial  de  Psicòlegs  de  les  Illes  Balears  la  signatura  d’un  conveni  de  col·laboració  que 
permeti prestar assistència psicològica al jovent de Mallorca a preus assequibles.

3.- L’Ajuntament de Mancor de la Vall insta el Consell de Mallorca, a través de la Direcció 
Insular de Joventut, a destinar els recursos econòmics necessaris per garantir i fomentar el 
benestar psicològic del jovent de Mallorca»

El  batle  exposa el  seu acord amb el  contingut  i  ambdós coincideixen en la  importància 
d’aquestes actuacions. 

Sotmesa la moció a votació, s’aprova per unanimitat. 

6. Moció presentada per Més per Mancor, envers la defensa del dilluns de Pasqua i de 
la segona festa de Nadal com a festius.

El Sr. Ramon Villalonga exposa la següent moció:  

«MOCIÓ EN DEFENSA DEL DILLUNS DE PASQUA I DE LA SEGONA FESTA DE NADAL 
COM A FESTIUS
Pasqua i Nadal són les dues festes més assenyalades en el calendari cristià [exempli gratia, 

els versos de la tradicional “Nadala menorquina”: tot són festes d'alegria, ses de Pasqua i de 

Nadal], i per tant es viuen amb una singularitat especial en els països que beuen d’aquesta 

font de tradició, encara que a dia d’avui es celebrin des d’una perspectiva laica per una part 

majoritària de la societat.

Tant  Pasqua  com  Nadal  són  d’aquella  mena  de  celebracions  que  se  solen  passar 

acompanyats de la família o d’amics, un costum que ve d’antic i que a les Illes Balears, així 

com a altres territoris de l’Estat i d’Europa, ens explica l’existència del Dilluns de Pasqua i de 

la Segona Festa o Mitjana Festa de Nadal.

Aquestes dues festivitats lliguen amb el passat carolingi de molts territoris de l’antiga Corona 

d’Aragó.

Al segle IX la Marca Hispànica pertanyia a l’imperi fundat per Carlemany i feia part del bisbat 

de Narbona, a diferència de la resta de la península Ibèrica cristiana, dominada pels gots i 

vinculada al  bisbat  de Toledo.  Això va determinar  dos conceptes de família  diferents:  el 

carolingi  era  molt  extens,  com un clan,  i  quan  hi  havia  alguna  festivitat  important  calia 

desplaçar-se a la casa pairal.

Aquest era el cas de les tres Pasqües de l’any: Nadal, Pasqua Florida i Pasqua Granada. I C
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Ajuntament de Mancor de la Vall

com que a l’edat mitjana els desplaçaments solien ser llargs, la foscor intensa i els mitjans 

precaris, la gent necessitava tot l’endemà per tornar a 

casa. Per tant, en la primeria, els dies després de Pasqua i de Nadal eren jornades en què 

no es treballava, que no és exactament igual que fer festa. Ja ho explica ben bé el refranyer: 

“Per Pasqua i per Nadal, cada ovella al seu corral.”

Aquest costum originari de la Catalunya Vella es va anar estenent a mesura que s’anaven 

conquerint més territoris i ha perdurat a gairebé tots aquests indrets.

El dilluns de Pasqua (o dilluns de Pasqua Florida) és l'endemà del diumenge de Pasqua, 

celebrat (i festiu) en gran part del món. Des del nou ordo litúrgic de Pau VI, però, no se'l  

contempla com una festa litúrgica. Tanmateix avui per Pasqua a Catalunya i al País Valencià 

es fa festa de divendres a dilluns i a les Illes Balears i Pitiüses de dijous a dilluns.

A Catalunya i el País Valencià el Dilluns de Pasqua tradicionalment és el dia que es menja la 

mona i en alguns llocs és costum anar a menjar-la fora, en un dinar o berenar a l’aire lliure; a 

molts  municipis  de  les  Illes  Balears,  com és  el  cas  de Mancor  de  la  Vall,  es  celebren 

romeries festives, les pancaritats, mentre que a altres és tradició fer un àpat amb la família.

El  26 de desembre -conegut  com Sant  Esteve a  Catalunya,  Segona  Festa  de Nadal  o 

Mitjana Festa a les Illes Balears i Segon dia de Nadal al País Valencià- és una festa amb 

gran arrelament en aquestes comunitats autònomes, en què es celebren dinars familiars 

equiparables  en  importància  del  propi  dia  de  Nadal,  en  alguns  casos  amb expressions 

gastronòmiques  específicament  lligades  a  aquest  dia.  Antoni  Maria  Alcover  diu  al  seu 

Diccionari Català-Valencià-Balear “Nadal és la festa més alegre i més respectada de l'any. 

Comença el 24 de desembre (dissabte de Nadal o vetlla de Nadal) amb les matines que 

precedeixen la missa del gall; aquesta se celebra a la mitjanit, i a certes comarques a les 

cinc del matí del dia 25, que és pròpiament el dia de Nadal.  El dia següent és la segona 

festa, que no és de precepte, però se celebra generalment amb el descans i amb bones 

menges”.

Malgrat  això,  en  moltes  ocasions  la  regulació  de  les  festes  laborals  d’àmbit  estatal,  de 

caràcter retribuït i no recuperable, no ha permès que en tots els territoris on són tradicionals 

aquests dies fossin no laborables.

El marge autonòmic és molt minso; segons el Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol, sobre 

regulació de la jornada de treball, jornades especials i descansos, des de la seva darrera 

modificació de 1989, les comunitats autònomes poden decidir canviar tres festes estatals 

(els Reis; Dijous Sant; i Sant Jaume o Sant Josep) per altres que els siguin tradicionals; a 

més, si qualcun de la resta de festius estatals cau en diumenge, la comunitat autònoma pot 

decidir passar-la al dilluns immediatament posterior o bé traspassar-la a una altra data que 

per tradició hagi de ser celebrada.

Atès que els Reis i el Dijous Sant també són festes arrelades a les Illes Balears, de facto la  
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Ajuntament de Mancor de la Vall

nostra comunitat autònoma només té un dia assegurat sobre el qual poder decidir celebrar 

un festiu, el qui es fa en comptes de Sant Jaume i Sant Josep; des de fa anys el dia triat és 

el  1r  de març,  que segons l’article  6.3 de l’Estatut  d’Autonomia és la  diada de les Illes 

Balears. Això fa que els anys en què hi hagi pocs o cap festiu estatal que coincideixi en 

diumenge, altres festes tradicionals com el Dilluns de Pasqua o la Segona Festa de Nadal 

no poden ser festiu.

Així, per exemple, a les Illes Balears d’ençà del 2004 dia 26 de desembre no ha estat festiu 

els següents anys:

 2012 (excepte,  com a festa local,  als  municipis  de:  Andratx,  Banyalbufar,  Búger, 

Bunyola,  Calvià,  Campanet,  Costitx,  Deià,  Esporles,  Fornalutx,  Inca,  Manacor, 

Mancor, Marratxí, Palma, Santa Maria, Sant Llorenç des Cardassar i Puigpunyent);

 2015 (excepte, com a festa local, als municipis de: Inca, Manacor, Palma i Porreres; 

aquest any és en dissabte);

 2017  (excepte,  com a  festa  local,  als  municipis  de:  Alaró,  Andratx,  Banyalbufar, 

Bunyola,  Calvià,  Deià,  Esporles,  Estellencs,  Ferreries,  Fornalutx,  Inca,  Lloret, 

Manacor,  Mancor,  Marratxí,  Palma,  Porreres,  Puigpunyent,  Santa  Eugènia,  Sant 

Josep de sa Talaia, Santa Eulària des Riu, Santa Maria i Sencelles);

 2018  (excepte,  com a  festa  local,  als  municipis  de:  Alaró,  Andratx,  Banyalbufar, 

Bunyola,  Calvià,  Campanet,  Deià,  Esporles,  Estellencs,  Ferreries,  Fornalutx,  Inca, 

Lloseta, Manacor, Mancor, Marratxí, Muro, Palma, Porreres, Puigpunyent, Sant Joan 

de Labritja, Sant Josep de sa Talaia, Sant Lluís, Santa Eugènia Santa Eulària des 

Riu i Santa Maria);

 2023 (excepte, com a festa local, als municipis de: Alaró, Andratx, Artà, Banyalbufar, 

Bunyola, Calvià, Campanet, Deià, Esporles, Estellencs, Formentera, Fornalutx, Inca, 

Lloret, Manacor, Mancor, Marratxí, Es Mercadal, Palma, Porreres, Puigpunyent, Sant 

Joan de Labritja, Sant Josep de sa Talaia, Santa Eugènia, Santa Eulària des Riu, 

Santa Margalida, Santa Maria, Santanyí, Selva i Sencelles);

 2024  (excepte,  com a  festa  local,  als  municipis  de:  Alaró,  Andratx,  Banyalbufar, 

Búger,  Bunyola,  Calvià,  Campanet,  Consell,  Esporles,  Estellencs,  Fornalutx,  Inca, 

Lloseta,  Llucmajor,  Manacor,  Mancor,  Marratxí,  Montuïri,  Palma,  Porreres, 

Puigpunyent,  Sant  Joan de Labritja,  Sant  Lluís,  Santa Eugènia,  Santa Margalida, 

Santa Maria, Santanyí, Selva, Sineu, Sóller i Valldemossa).

Podem  veure  que  en  aquests  anys  -amb  governs  autonòmics  tant  conservadors  com 

progressistes-,  42  dels  67  municipis  de  les  Illes  Balears  -amb  governs  municipals  tant 

conservadors com progressistes- han declarat aquest dia com a festiu, i els que no ho han 

fet  es  deu  a  què  ja  tenien  dues  festivitats  locals  tradicionals  a  celebrar.  Per  tant,  la 

importància en la vigència d’aquesta data és indubtable i que alguns anys no sigui festiu 
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Ajuntament de Mancor de la Vall

suposa un daltabaix en la vida i en el manteniment de les tradicions de molts dels illencs.

Per tot això, i sense entrar ara en un debat necessari sobre l’organització i font dels dies 

festius a l’Estat espanyol, cal seguir amb el camí iniciat amb el Reial decret 1346/1989, de 3 

de novembre, pel qual es modifica l'article 45 del Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol,  

sobre regulació de la jornada de treball, jornades especials i descansos i flexibilitzar més la 

regulació de les festes laborals d’àmbit estatal, de caràcter retribuït i no recuperable, per tal 

de poder-les adaptar a la realitat de cadascuna de les comunitats autònomes.

Per tot això, des del grup de Més per Mancor proposam que l’Ajuntament de Mancor 

de la Vall adopti els següents acords: 

1.-  L’Ajuntament  de  Mancor  de  la  Vall  insta  el  Govern  de  l’Estat  espanyol  a  modificar, 

després dels preceptius diàlegs, el punt tres de l’article 45 del Reial decret 2001/1983, de 28 

de juliol, sobre regulació de la jornada de treball, jornades especials i descansos per tal de 

garantir una major capacitat de decisió a les comunitats autònomes, de forma concreta en 

els anys en què menys de dos festius estatals caiguin en diumenge i de forma especial en 

aquelles autonomies on el dilluns següent a Pasqua i/o el 26 de desembre -conegut com 

Sant Esteve a Catalunya, Segona Festa de Nadal o Mitjana Festa a les Illes Balears i Segon 

dia de Nadal a la Comunitat Valenciana-, siguin celebracions tradicionals.

2.- Mentre no s’augmenti la capacitat de decisió autonòmica, l’Ajuntament de Mancor de la 

Vall insta el Govern de les Illes Balears a prioritzar com a festius, dins el seu marge de tria, 

el dilluns següent a Pasqua i el 26 de desembre, Segona o Mitjana Festa de Nadal.»

Sotmesa la moció a votació, s’aprova per unanimitat. 

7.  Moció  presentada  per  Més  per  Mancor,  envers  el  garantiment  d’una  menjada 
saludable al dia a infants i joves.

El Sr. Ramon Villalonga exposa la següent moció: 

«MOCIÓ PER GARANTIR UNA MENJADA SALUDABLE AL DIA A INFANTS I JOVES

Un de cada quatre infants i joves que viuen a les Illes Balears es troben en risc de pobresa i  
exclusió  social.  Segons dades d’UNICEF,  aquests infants i  joves  no es poden permetre 
menjar carn, pollastre o peix almenys un cop cada dos dies ni fruita i verdura diàriament, 
viuen en cases sense una temperatura adequada i no compten amb els llibres adequats o ni 
tan sols, poden participar d’activitats de lleure.

Patir situacions com aquestes en la infantesa, té efectes en la vida adulta ja que són infants C
od

i V
al

id
ac

ió
: 9

5S
G

E6
G

93
H

N
H

7N
YZ

XX
3J

ZP
79

5 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//m

an
co

rd
el

av
al

l.s
ed

el
ec

tro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

3 
de

 1
9 



Ajuntament de Mancor de la Vall

amb menys possibilitats  d’arribar  a la  universitat  o  de completar  els  estudis,  i  fins i  tot, 
impacta en l’esperança de vida que pot ser fins a nou anys més curta.

Aquests drets imprescindibles, estan inclosos a la Garantia infantil europea,  recomanació 
del Consell  de la Unió Europea aprovada el  14 de juny de 2021, que té com a objectiu 
trencar el cicle de la pobresa infantil garantint l'accés de tots els infants i adolescents que es 
troben en risc de pobresa o exclusió social a sis drets o serveis bàsics: educació i  cura 
infantil,  educació  i  activitats  extraescolars,  almenys  un  àpat  saludable  per  dia  lectiu, 
assistència sanitària, habitatge adequat i alimentació saludable.

A  més,  ens  trobam  que  quatre  de  cada  deu  infants  pateixen  obesitat  infantil,  un  dels 
problemes més importants del que s’haurà de fer  front  els  pròxims anys,  no només per 
l’impacte  en  la  salut  física  sinó també,  en la  mental.  És  una  realitat  molt  dura  perquè, 
sobretot, afecta a la població més vulnerable.

Desenvolupar entorns saludables requereix de la col·laboració i implicació de tothom degut a 
l’elevat cost individual, social i econòmic que això suposa. Són moltes les conseqüències 
que es poden derivar de no tenir garantida una alimentació adequada:

 Un pes i talla fora dels valors normals en les edats corresponents.

 Debilitat muscular i retard general en el desenvolupament de l’infant.

 Reducció  del  rendiment  escolar.  Un  infant  que  no  menja  adequadament  anirà  a 
l'escola sense energia, perdrà l’atenció i està apàtic.

 Mal funcionament del cervell.

 Conseqüències en el desenvolupament cognitiu, de la personalitat, de l’atenció, en 
les relacions socials i en l’autoestima.

Moltes famílies es troben en la situació de no poder dur els infants i joves als menjadors 
escolars  degut  a  l’augment  dels  preus  d’aquests  i  en  conseqüència,  moltes  famílies  no 
poden garantir una menjada mínima saludable al dia.
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Ajuntament de Mancor de la Vall

Promoure i garantir una alimentació saludable als menjadors escolars, no només impacta en 
la salut física dels estudiants, també en el seu rendiment acadèmic i el seu benestar general. 
S’han de poder garantir les mateixes oportunitats a tots els infants i  joves en els àmbits 
educatius, socials i econòmics.

Involucrar a la comunitat educativa i les famílies també contribuirà significativament a una 
major conscienciació.

També és important que els nostres infants siguin conscients que l’alimentació bàsica no 
està garantida per tots en igualtat de condicions i d’aquesta manera tenir coneixença i una 
relació favorable envers el menjar.

Considerant que l’alimentació és un factor essencial per al desenvolupament físic i cognitiu 
dels  infants en edat  escolar  i  un dret  accedir-hi  de manera saludable,  aquesta iniciativa 
pretén per una banda, abordar la necessitat bàsica d’alimentació infantil i juvenil cada dia de 
l’any i, per altra, establir les bases sòlides per al desenvolupament físic i cognitiu dels nins i 
les nines per construir societats més saludables i equitatives.

Per tot això, des del grup de Més per Mancor proposam que l’Ajuntament de Mancor 
de la Vall adopti els següents acords: 

1.-  L’Ajuntament  de Mancor de la Vall  insta al  Govern de les Illes Balears a establir  un 
programa  de  menjades  escolars  saludables  que  compleixi  amb  els  criteris  nutricionals 
recomanats per experts en salut infantil. Aquest programa ha de ser aplicable a totes les 
escoles públiques i concertades.

2.- L’Ajuntament de Mancor de la Vall insta al Govern de les Illes Balears a garantir almenys 
una menjada completa al dia als menors en situació de vulnerabilitat els dotze mesos de 
l’any.

3.- L’Ajuntament de Mancor de la Vall  insta al Govern de les Illes Balears a establir les 5 
hores de gratuïtat total amb el temps de menjador en l’educació. 

4.- L’Ajuntament de Mancor de la Vall insta al Govern de les Illes Balears a incloure dins les 
beques menjador el període dels mesos d'estiu per les famílies vulnerables.

5.- L’Ajuntament de Mancor de la Vall insta al Govern de les Illes Balears a fer complir la 
limitació dels aliments processats i amb sucres afegits als menjadors dels centre educatius.

6.- L’Ajuntament de Mancor de la Vall insta al Govern de les Illes Balears  a integrar els 
menjadors  escolars  dins  el  Projecte  Educatiu  del  Centre  per  implicar  tota  la  comunitat 
educativa  i  així,  introduir  programes  educatius  sobre  nutrició  i  hàbits  saludables  per 
augmentar  i  millorar  la  conscienciació  entre els  alumnes,  les famílies  i  el  claustre de la 
necessitat de tenir una dieta sana i equilibrada. C
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Ajuntament de Mancor de la Vall

7.- L’Ajuntament de Mancor de la Vall insta al Govern de les Illes Balears a incentivar la 
participació  de les famílies  a  través de les  Comissions  de Menjador  a  les  AFAS i/o  les 
famílies representants als Consells Escolars. Entre les  funcions de la Comissió hi hauria 
d’haver l’elecció de les polítiques alimentàries escolars, el control en el compliment de les 
licitacions, etc.

8.- L’Ajuntament de Mancor de la Vall insta al Govern de les Illes Balears a promoure la 
realització de formacions i coneixements a les famílies de la necessitat  i  importància de 
garantir una alimentació saludable als infants i joves. És fonamental treballar perquè a casa 
es mengi amb els mateixos valors nutricionals que en els menjadors.

9.- L’Ajuntament de Mancor de la Vall insta al Govern de les Illes Balears a incentivar la 
compra de productes alimentaris de km 0, ecològics i sostenibles i millorar així la qualitat 
dels aliments proporcionats als infants i joves.

10.- L’Ajuntament de Mancor de la Vall insta al Govern de les Illes Balears a treballar per la 
unificació del preu dels menús a tots els centres d’ensenyament»

Sotmesa la moció a votació, s’aprova per unanimitat. 

8. Donar compte dels Decrets de Batlia

En  compliment  del  que  disposa  l’article  42  del  Reglament  d’Organització,
Funcionament  i  Règim  jurídic  de  les  entitats  locals  de  28  de  novembre  de  1986
(ROF),  la  Secretària  Interventora  dona  compte  dels  Decrets  de  Batlia  dictats  des  de
la celebració de l’anterior Ple fins a la data actual, i que van des del número 248/2023 a 
13/2024.

9 Precs i Preguntes. 

1.  En  els  darrers plenaris  ordinaris  sempre  mos heu assegurat  que  l’escola  nova 
estaria en funcionament just passades les festes de Nadal. Per quin motiu l’escola 
nova continua tancada?

El batle respon que el personal docent havia dit que farien el canvi per les festes de Nadal o 
justament al acabar aquestes. Ara s’estan posant mobles i muntant altres, i n’hi ha coses 
empaquetades que s’estan duint a la nova escola. Ja tenen aigua i manca connexió amb 
ENDESA

2. Després de la moció presentada per Més per Mancor a l’anterior plenari en relació al 
transport  públic  amb  els  instituts  d’Inca,  hem  sabut  que  pobles  com  Lloseta  i 
Campanet estan fent passes amb la Conselleria d’Educació per a que dins aquest curs 
ja  s’ofereixi  aquest  servei.  Ens  podeu  informar  de  quines  passes  heu  fet  des  de 
l’equip de govern per a oferir un bus als estudiants de Mancor que van a l’institut a 
Inca? C
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Ajuntament de Mancor de la Vall

El  batle  respon  que  Campanet  i  Lloseta  no  tindran  el  transport  escolar  pagat  per  la 
conselleria aquest any, que serà pel curs 2024-2025. n’hi ha un compromís de la Conselleria 
per fer-lo i s’estudien possibles remodelacions d’horaris 

3.  L’equip de govern heu decidit  pujar  el  preu del  servei  de menjador de l’Escola 
Infantil Montaura. Des de Més per Mancor consideram que l’Ajuntament hauria d’haver 
assumit aquest augment.

El batle contesta que l’empresa que subministra el dinar va demanar un augment del preu, i  
que a canvi, es va sol·licitar un monitor , tal i com ho fan a l’escola, indicant que solament 
s’admetria si tenien aquest servei extra. L’Ajuntament ha contractat monitors per reforçar 
determinats horaris i s’ha contractat una treballadora per a assumir l’increment de demanda 
que va haver des de l’anunci de gratuïtat. Abans havia 11 nins que es quedaven a dinar i ara 
son 32 i s’ha de reforçar el servei. 
El Sr Ramon indica que no solament és l’augment del monitor que també és del menjar i que 
li  recorda com es varen queixar quan es varen pujar  ses taxes de l’escoleta.  El  batle  li 
respon que  és  un servei  extern,  que  l’Ajuntament  solament  ha mediat  i  que el  monitor 
influeix  però no és el  total,  i  això és una millora clara del  servei,  ja  que era impossible 
assumir el control de tal volum d’infants. 

4. Celebram que l’Ajuntament de Mancor de la Vall va col·laborar en la celebració de la 
Diada de Mallorca el 31 de desembre. Per altra banda, ens sorprèn haver llegit que el 
Batle de Mancor,  sense consulta en el  plenari,  ha decidit  comunicar al  Consell  de 
Mallorca que aquest consistori està a favor d’un canvi de la Diada de Mallorca a la 
postissa  data  del  12  de  setembre.  Davant  d’aquesta  sensació  d’incoherència  de 
celebrar  una  Diada  i  voler  celebrar-la  en  una  altra  data,  vos  volem  demanar  un 
aclariment sobre quin és el vostre posicionament sobre la celebració de la Diada de 
Mallorca.

El batle respon que és el CIM el que determina la data i que es va celebrar el 31/12/23. Si en 
2024, ho canvien a 12/09, es celebrarà en aquesta data, ja que la data serà la institucional  
que determini el CIM. Fins fa 8 anys es celebrava en aquesta data, i va ser una festa creada 
per na Maria Antonia Munar al CIM, i l'estendard és altra que es podrà celebrar també a 
Mancor. 
El Sr Ramon li  contesta que sobre quina base, i el batle li respon que sobre que el que 
determinin els professors universitaris, que seria quan es reparteixen les cartes i territoris, no 
el dia de la conquesta (31/12).  

5. El 29 de setembre va entrar en vigor la Llei de protecció dels drets i el benestar dels 
animals. En el seu articulat hi ha diferents competències atribuïdes directament als 
ajuntaments. Quines passes heu començat a fer per a l’aplicació d’aquesta Llei en el 
nostre municipi?

El  batle  respon  que  la  policia  prepara  un  dossier  informatiu  i  han  tingut  reunions  amb 
l’Associació Silvestre perquè s’ha d’aclarir com gestionar les colònies de moixos. n’hi ha una 
aplicació  al  projecte  de  pressupost  reservada  per  castracions  però  no  hi  ha  encara C
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Ajuntament de Mancor de la Vall

Ajuntaments  que  estiguin  posant  xip  a  nom  de  l’Ajuntament  als  moixos.  També  s’ha 
traslladat la colònia felina de la Plaça Espanya al parking de c/ Colomer. 

6. A l’anterior plenari vos vàrem demanar sobre l’estat d’execució dels convenis per a 
la instal·lació de dues cal·listènies amb el Consell de Mallorca i per la instal·lació de 
30Kw de plaques solars amb l’institut Balear de l’Energia a Mancor. Passats aquests 
dos mesos, hi ha hagut alguna novetat en l’execució d’aquestes actuacions?

El batle respon que el dia 31 varen venir a fer visita de les obres, està abonat per l’IBE i no 
te  cost  addicional.  Al  respecte  de  la  cal·listènia  s’havien  licitat  els  lots  i  quant  arribin 
s’entregaran, si bé és necessari tenir preparades totes les zones. 

7. Ja fa més de mig any que tenim 13 faroles de sistema LED sense funcionar a la 
volta curta. Quan Més per Mancor governàvem ens vareu criticar per tenir 4 faroles 
sense funcionar durant un parell de setmanes. Per quin motiu ara que governau estau 
tardant tant a arreglar aquestes incidències?

El batle respon al respecte de les lluminàries solars, que avui han arribat a Mallorca 8 i  
encara falta un segon lot. Estaven en garantia i l’ha cobert, si bé és un model que ha generat 
problemes de sobrecàrrega. 

8.  Quan  estàveu  a  l’oposició  reclamàveu  tenir  més  participació  dins  la  gestió 
municipal. Aquest passat cap de setmana vàrem celebrar les beneïdes i no ens vareu 
convidar a formar part del jurat, quan durant tots aquests anys passats quan estàveu 
a l’oposició sempre vàreu formar part del jurat. Vaig estar devora la plaça esperant 
que me convidàssiu i vareu passar devora jo sense dir-me res.

El batle li respon que a ell mai se li havia convocat, al Sr Llobera l’any anterior, sí. Li respon 
la Sra Bover dient que possiblement fos que participassin en alguna de les carrosses, i el Sr 
Ramon fa menció a que altres governs sí s’havia convidat. 

9. Va ser una decepció compartida per molta gent de la plaça veure que la Baixada del 
Corb d’enguany no anava acompanyada d’una explicació històrica prèvia, com hem 
estat fent aquests anys passats. Aquesta explicació prèvia posa en context a tothom 
sobre la representació que s’està celebrant i li dóna a l’acte aquest interès cultural 
que vàrem trobar a faltar. Vos demanam que ho tengueu en compte per a que aquests 
propers anys els assistents puguem tenir aquest coneixement cultural de la història 
que s’està representant.

El batle pren nota d’aquest suggeriment i el Sr Ramon indica que si es desitja que tengui un 
interès cultural, s’han de cuidar aquestes coses. 

10. Per acabar, ara que ja tenim dos policies municipals, vos volem demanar si heu 
valorat la possibilitat que facin servei de matí i d’horabaixa o vespre per separat, per 
tal que hi hagi més hores del dia cobertes amb servei de policia. 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 9

5S
G

E6
G

93
H

N
H

7N
YZ

XX
3J

ZP
79

5 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//m

an
co

rd
el

av
al

l.s
ed

el
ec

tro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

8 
de

 1
9 



Ajuntament de Mancor de la Vall

El batle comenta que justament un d’ells ha acabat les pràctiques fa poc i ara està agafant 
un poc de rodatge, però que l’idea es que es tornin i combinen l’horari per cobrir més hores 
de servei. 

I  no  havent-hi  més  assumptes  que  tractar,  d’ordre  de  la  Batlia-Presidència  s’aixeca
la  sessió,  essent  les  21:30  hores,  i  s’estén  la  present  acta,  de  la  qual  cosa  com  a
Secretària accidental, dono fe 

 
              El batle                                                 La secretària interventora 
Josep Frontera Martorell                                       Elena Palacio Tuñón 
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